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INTERN

Uw kenmerk

Geachte heer/mevrouw,

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Flevoland,

de secretaris, de voorzitter,

. D.J. Tijl - L Verbeek

Provinciale Staten 
D.tv. de Griffier

Hierbij ontvangt u de antwoorden op de schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van 
Groenlinks over onderzoek Investico stikstof regels zoals ingediend op 29 juni 2021.

Het college van Gedeputeerde Staten heeft de antwoorden op deze vragen vastgesteld op 31 
augustus 2021. Wij verzoeken u de statenleden in kennis te stellen van de vragen en antwoorden.
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7. Heeft het college kennisgenomen van dit onderzoek?

Antwoord; Ja, het onderzoek is ons bekend.

3. Zo ja, kunt u deze informatie met ons delen?

Antwoord: Er is zicht op latente ruimte in vergunningen in incidentele gevallen maar dit wordt niet 
systematisch bijgehouden hetgeen ook niet kan want een ondernemer hoeft hier ook niet over te 
rapporteren.

Antwoord: Er is geen totaaloverzicht beschikbaar over het ongebruikte aandeel in de
Natuurbeschermingswet vergunningen. Bovendien zou dit een momentopname zijn, aangezien de 
vergunninghouder het recht heeft om de latente ruimte op elk gewenst moment in te zetten. 
Tijdens de maatwerkgesprekken wordt deze momentopname gemaakt en wordt er gesproken met 
de vergunninghouder over zijn toekomstplannen en de inzet van eventuele latente ruimte. Vrijwel 
alle bedrijven geven aan in de toekomst gebruik te willen maken van deze ruimte of deze tenminste 
vooralsnog beschikbaar te houden voor nieuwe toekomstplannen.

Schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van Groenlinks over Onderzoek Investico 
stikstof regels, ingediend op 29 juni 2021, en de antwoorden daarop van het college van 
Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 31 augustus 2021 (2833771).

2. Heeft u zicht op het aandeel van ongebruikte stikstof vergunningen in Flevoland die eventueel 
gebruikt of verhandeld kunnen worden?

Inleiding statenvragen: Twee jaar geleden sprak de Raad van State zich uit tegen het stikstofbeleid 
en na het onderzoeksrapport van de speciaal daarvoor ingestelde commissie Remhes nam Minister 
Schouten verschillende maatregelen om de stikstofuitstoot aan banden te leggen. Sindsdien zijn er 
een aantal landelijke maatregelen genomen en is per provincie beleid vastgesteld om de uitstoot en 
depositie te reduceren. Onlangs verscheen er in De Groene een artikel over een onderzoek van 
Investico waaruit blijkt dat de nieuwe stikstof regels niet minder maar juist meer stikstofuitstoot 
mogelijk maken. Dat heeft te maken met de mogelijkheid tot salderen. Uit het onderzoek blijkt dot 
er een heel stuwmeer is van ongebruikte vergunningen en dat zelfs met de 30% afroming van de 
rechten, de uitstoot zal toenemen als deze ruimte zou worden gebruikt of verhandeld.

4. Is GS het met GL eens dat de provincie alles in het werk moet stellen om de stikstofuitstoot van 
(boeren)bedrijven te verminderen om zo bij te dragen aan notuurherstel en ruimte te scheppen 
voor bijvoorbeeld woningbouw?

Antwoord: In de “Aanpak stikstof in Flevoland" is staat het volgende "We streven naar reductie van 
de Flevolandse bijdrage in de overbelasting van dichtbij gelegen stikstofgevoelige Natura 2000- 
gebieden. Die overbelasting brengen we, net als de landelijke doelen, stapsgewijs terug ten 
opzichte van de situatie in 2019: met 40% In 2025, 50% in 2030 en 74% in 2035". Om deze reductie in 
de overbelasting te bewerkstelligen zullen alle Flevolandse (boeren)bedrijven een per saldo 
reductie in de stikstofuitstoot moeten realiseren. Dat neemt niet weg dat er ook ruimte moet zijn 
voor nieuwe ontwikkelingen. Flevoland zet zich in om dat niet of zo min mogelijk gepaard te laten 
gaan met een verhoging van de stikstofuitstoot doordat;

• een nieuwe uitstoot gecompenseerd moet worden door interne of externe saldering.
• er alleen gesaldeerd mag worden met de stikstofuitstoot behorend bij de feitelijke, 

gerealiseerde (stal)capaciteit en niet met de volledige vergunde capaciteit. Op deze 
wijze wordt er al een substantieel deel van de "lucht" uit de ruimte in de vergunning 
gehaald.
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A. Vergunningverlening, toezicht en handhaving zijn op orde. Er is:

C. Stikstofreductie. Er is:

Antwoord: Zoals gezegd is in februari 2021 de "Aanpak stikstof in Flevoland" aangenomen. 
Hieronder wordt de voortgang bij ieder van de 4 pijlers kort behandeld:

• slechts 70 % van de aangekochte stikstofrechten voor saldering wordt gebruikt, de 
andere 30% komt ten goede van de natuur.

Als ondanks het bovenstaande de stikstofuitstoot toch per saldo zou stijgen wordt er ingezet op 
extra reductie om een per saldo verlaging van de stikstofuitstoot te bereiken conform de 
doelstelling in de door uw Provinciale Staten vastgestelde "Aanpak van stikstof in Flevoland".

B. Projecten van provinciaal belang worden gerealiseerd en economische ontwikkeling blijft 
mogelijk. Er is:

5. Kunt u PS informeren over de stavoza rond de maatregelen die in het hader von het
stikstof be Ie id in Flevoland inmiddels zijn genomen om de uitstoot en depositie te verminderen?

De provincie Flevoland heeft daarnaast op 21 juli 2021 van het ministerie van LNV 9,5 miljoen euro 
gekregen voor gebiedsgerichte maatregelen ten behoeve van natuurherstel in de meest kwetsbare 
natuurgebieden. Voor een uitgebreidere voortgangsrapportage wordt verwezen naar de 
monitoringsrapportage van het programma Stikstof in het najaar. Tevens wordt u op 1 september
2021 beeldvormend bijgepraat over de laatste stand van zaken.

• het nieuwe programma Natuurinclusieve samenleving
• de volgende versie van de omgevingsvisie.

• een analyse gestart om de impact van landelijke en Flevolandse maatregelen in te 
kunnen schatten

• gestart met een nieuwe ronde gebiedsprocessen in de buurt van stikstofgevoelige 
N2000-gebieden samen met alle stakeholders.

• Ook de maatwerkgesprckkcn zijn een nieuwe ronde ingegaan. Er wordt ingezet op 
afspraken over een substantiële stikstofreductie voornamelijk via innovatie 
ondersteund door landelijke en Flevolandse financiering.

• inzet gepleegd om de stikstofuitstoot van belangrijke provinciale projecten te 
compenseren door het aankopen van stikstofruimte. Dit is voornamelijk door 
veranderende regelgeving nog niet afgerond.

• een stikstofdepositiebank opgericht om toekomstige externe saldering van belangrijke 
provinciale projecten makkelijker te compenseren

D. Natuurinclusieve samenleving. Er wordt inzichtelijk gemaakt op welke wijze het programma 
stikstof kan bijdragen aan:

• een toezicht- en handhavingstrategie ontwikkeld die (na bespreking met de
Omgevingsdienst) in het najaar zal worden vastgesteld en geïmplementeerd.

• met het Rijk afgesproken dat de benodigde stikstofruimte voor het legaliseren van de 
PAS-melders (verspreid over de komende 3 jaar) door het Rijk wordt geleverd

• begonnen met het legaliseren van PAS-meldingen


